
Scénář – Stanislav Brna   
 
Stanislav Brna se narodil 15. května roku 1972 ve Zvolenu na Slovensku. Vyrůstal 
se svými rodiči a dvěma sestrami. V rodném městě navštěvoval základní školu 
a obecné gymnázium. Jeho rodina byla pronásledována komunisty. 
 
První z rodiny, koho komunisté stíhali byl jeho dědeček z otcovy strany. Nesouhlasil 
s nimi, a tak ho neprávem obvinili, že je kulak. Odsoudili ho a poslali ho pracovat do 
Jáchymova. 
 
„A tak skončil v Jáchymově v uranových dolech, na několik let. A když už to s ním 
vypadalo opravdu špatně, protože ty podmínky tam byly opravdu šílený, to si asi 
nikdo neumí představit, kdo to nezažil. A ani já ne, popravdě. Tak nakonec ho teda 
pustili domů a on ten živel ne a ne umřít. To bylo hrozný. To pro ty komunisty musela 
být katastrofa. Oni ho posílají domů umřít a on ještě několik let přežije, aby mohl 
dělat škodu.”  
 
V hledáčku komunistů se ocitl i jeho strýc. 
 
„Protože měl za socialismu tendenci obchodovat, ale sám na sebe, což se za 
socialismu velmi nemohlo, no a tak vlastně ho za pašování různých věcí pak zavřeli.” 
 
I po propuštění z vězení byl pod dohledem STB, a s ním i celá jeho rodina.  
 
„Tak nám vždycky jeho návštěvu zpříjemňovali ESTÉBáci v autech před barákem.” 

 
V období blížící se Sametové revoluce navštěvoval všeobecné gymnázium se 
zaměřením na chemii. Změna systému ho zastihla v maturitním ročníku. Neváhal 
a zapojil do akčního výboru, který na škole vznikl. 
 
“A jak jsme se tam scházeli, tak se vždycky jsme se bavili o tom, co by eventuálně 
jako bylo možné udělat, nebo nějak změnit. Zejména jsme se spíš zaměřovali na tu 
školu, co by nám eventuálně jako studentům v té škole bylo prospěšné.” 

 
Po gymnáziu se hlásil na vysokou školu, na kterou nebyl přijat. Později se dozvěděl, 
že se tak stalo právě z politických důvodů, ačkoliv bylo už po revoluci. 
 
“Nejdříve z gymnázia jsem se nedostal na školu. To bylo taky takové celkem 
záhadné. Pak jsem se dověděl, že teda ještě na školách bylo spousty těch starých 
komunistů, kteří znali naše jména jako rodinné, a pak jsem zjistil, že jsme se ani na 



odvolání nemohli dostat ani kdybychom chtěli. I když jsem zůstal vlastně asi druhý 
pod čarou.”  
 
Na vysokou školu v Trnavě se hlásil třikrát, než ho konečně přijali. Vystudoval obor 
dějiny umění a estetika, který úspěšně ukončil roku 1998. 
 
Po absolvování vysoké školy se přestěhoval za svojí manželkou do České republiky. 
Má jednu dceru. V současné době pracuje v Praze jako učitel na základní škole 
Mikulova. 

 
 
 
 
 


